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PROFILY KANDIDÁTŮ 
 

Volby do Akademického senátu PřF UP v Olomouci 
 

2 0 1 4 
 

AKADEMIČTÍ PRACOVNÍCI 



Peter Adamík  

kandidát do senátu PřF UP 

 

Kdo jsem:  

Učím ornitologii a ve výzkumu se věnuji hlavně ptákům a drobným savcům. Studuji, jak ptáci 
reagují na probíhající klimatické změny a pomocí nejnovější technologie studuji migraci 
pěvců mezi Evropou a Afrikou. Vedu ornitologický časopis Sylvia. Jsem včelař, birdwatcher, 
dárce krve a aktivní dobrovolník pro ornitologické neziskovky. Pro podrobnější přehled o 
bádání a vedení studentů: 

http://www.zoologie.upol.cz/osoby/Adamik/adamik.htm 

http://scholar.google.cz/citations?user=s4MqML0AAAAJ 

 

Do senátu kandiduji protože: 

• PřF má velký potenciál růstu, ale je nutné myslet i na to, aby tento růst byl 
harmonický. Proto chci, abychom měli dlouhodobou koncepci, kam chceme jít a jak 
toho dosáhneme. Největším kapitálem jsme my, pracovníci fakulty, a proto je nutné 
dále kultivovat pracovní prostředí tak, aby se v práci dobře cítili všichni od 
technického personálu přes akademiky po studenty.  

• Chci, aby se vytvořila pro zaměstnance (zejména nově příchozí) centrální fakultní e-
kuchařka typu „co dělat když…“, která by byla průběžně aktualizována a pokrývala by 
řešení celé řady situací, do kterých se téměř denně dostáváme (např. jak zaměstnat 
někoho na grantu, jak je to s DPH a clem u faktur mimo a uvnitř EU, jak je to 
s povolováním pobytu zahraničních pracovníků a studentů, a pod.). 

• Chci, aby studenti měli svou funkční profesní organizaci, která jim podá pomocnou 
ruku ve chvíli, kdy se objeví nenadálé okolnosti (např. dlouhodobá nemoc, 
těhotenství, konflikt s vyučujícím, tíživá sociální situace, apod.). 

• Chci prosazovat maximální transparentnost v hospodaření fakulty a alokaci 
prostředků na obory.  

• Chci, aby uvnitř PřF nebo i UP fungovala firemní webová platforma typu nástěnky, 
kde by si pracovníci mohli sdělovat různé informace, např.: hledáme někoho do party 
na fotbal, mohu pohlídat děti, má někdo zájem?, na zahradě mám plno jablek, chce si 
je někdo zadarmo vzít?, apod. Touto platformou by se mohly šířit i pozvánky na různé 
přednášky, které nyní zaplňují mailové schránky. 

• PřF je v Olomouci relativně velký zaměstnavatel a jako taková by měla mít tzv. 
leadership v kultivaci pracovního prostředí a firemní společenské odpovědnosti. 

• Chci, aby se o důležitých věcech vedly otevřené diskuse. Před hlasováním dávám 
přednost hledání společného kompromisu. 

 
Pokud chcete vědět více, neváhejte mi napsat: peter.adamik@upol.cz 



Jmenuji se Luděk Bartoněk a pracuji na Katedře experimentální fyziky na kterou 
jsem nastoupil po působení na katedrách Kybernetiky a Informatiky Přírodově-
decké fakulty UP. Těžištěm mých dosažených výsledků je dlouhodobá spolupráce 
se Společnou laboratoří optiky UP a FZU AV ČR Olomouc v oblasti počítačových 
aplikací, která vyústila až k dosažení evropského projektu. Mým velkým koníč-
kem je muzika, které se aktivně věnuji.  

DDoc. Ing. Luděk Bartoněk, Ph.D. 

Přírodovědecká fakulta UP, Katedra experimentální fyziky  

Volená funkce mi není cizí, neboť jsem tuto funkci již v jednom volebním období 
zastával. Přínosem mé případné kandidatury do senátu by mohla být má dlouho-
dobá zkušenost, kterou bych chtěl využít při schvalování senátních rozhodnutí.      



Tomáš Fürst 

 

Volby do Akademického senátu 
Přírodovědecké fakulty UP 

9.–10. dubna 2014  

 

 

O co se chci snažit v senátu Přírodovědecké fakulty: 

1. O podporu kvalitní výuky. 

Posledních několik let se fakulta výrazně profilovala vědecky. Rád bych, aby se nezapomnělo, 
že kvalitní, odpovědná a relevantní výuka je minimálně stejně důležitá. Kvalitu vědy  
a výzkumu neustále nějak měříme (články, citacemi, kafemlejnky, ...), kvalitu výuky ovšem 
neměříme téměř nijak. A tak na ni trochu zapomínáme ... 

 2. O symbiózu mezi výzkumnými centry a zbytkem fakulty. 

Vznik výzkumných center představuje unikátní možnost rozvoje výzkumu a na něj napojené 
výuky na celé fakultě. Zároveň ovšem hrozí, že zájmy fakulty jako celku nebudou vždy 
kompatibilní se zájmy center. Budu podporovat návrhy směřující k co největší symbióze, 
v případě nevyhnutelného střetu zájmů budu ovšem hájit zájmy fakulty jako celku. 

3. O rozumná pravidla dělení financí. 

Hlásím se k předchozí metodice dělení financí, která veškeré přitékající peníze alokovala až 
na katedry, které se potom skládaly na společné výdaje fakulty a university v poměru počtu 
svých zaměstnanců a v poměru objemu mzdových prostředků na své zaměstnance. 
Nesouhlasím s novou metodikou, která daní výuku téměř trojnásobně vyšší sazbou než 
výzkum. Budu se snažit, abychom tuto disproporci snížili. 

4. O celkové zaostření. 

Smyslem existence Přírodovědecké fakulty je zkoumat, jak a proč funguje příroda, a předávat 
toto poznání studentům. Smyslem existence fakulty není vykázat co nejvíce RIVovských 
bodů, co největší počet studentů nebo co největší objem grantů. Při posuzování toho, co je 
rozumné podpořit a co ne, se budu snažit řídit výše uvedeným principem.  



 

D o c .  R N D r . K A R E L  H R O N , P h . D .  

KATEDRA MATEMATICKÉ ANALÝZY A APLIKACÍ MATEMATIKY 
 

…něco o mně… 
 

Inteligentní lidé se snaží problémy řešit, geniální se je snaží nedělat!  
(A. Einstein) 

 
Pokora je matkou obrů. Velké věci lze viděti pouze v údolí a jen malé 

věci z vrcholků. (G. K. Chesterton) 
 

…a o mých vizích… 
 

Využijme akademickou svobodu k rozvíjení vědeckých a pedagogických 
kontaktů mezi obory, dalšími institucemi (včetně středních škol) a 

podniky. Podporujme projekty, které přivedou nadané studenty ke studiu 
na naší fakultě. 

 
Jedině respekt ke specifikám jednotlivých oborů, potažmo kateder a 

fakultních zařízení, může přinést spravedlivé rozhodování  
v záležitostech (nejen) financování výzkumu a výuky. 

Jde nám o společnou věc – úspěšnou Přírodovědeckou fakultu! 

 
 

Volby do Akademického senátu PřF UP, 9. - 10. 4. 2014 
 

Další informace (curriculum vitae, oblast vědeckého zájmu, apod.): 

www.hronk.sweb.cz 



Volby do AS PřF UP 
profil kandidáta  

 
      Doc. RNDr. Marek Jukl, Ph.D.  

 

 

 

 

 

 

Co nabízím: 

 znalost systému fungování a financování vysokých škol 

 znalost legislativy a vnitřních předpisů vysokých škol a UP [podíl na tvorbě 
předpisů UP a PřF UP – člen Legislativní komise AS UP, AS PřF UP] 

 zkušenosti z akademické samosprávy [několik funkčních období člen AS PřF 
UP, AS UP, současný předseda AS PřF UP] 

 zkušenosti z 21 let praxe na Katedře algebry a geometrie PřF UP 

 

Co chci prosazovat: 

 vztah mezi senátem a vedením fakulty založený na vzájemném respektu a 
respektu k potřebám rozvoje  fakulty  

 efektivní systém řízení a organizace hlavních činností PřF UP 

 přehledná legislativa na  PřF UP 

 racionální financování organizačních jednotek PřF UP – vycházející z podílu 
na „výkonu“ hlavních činností 

 Fakultu jako celek, kde zájmy jednotlivých jejích součástí nepřeváží nad zájmy 
PřF 

 

marek.jukl@upol.cz  

 

 

mailto:marek.jukl@upol.cz


585 634 718
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Tomáš Opatrný
Kandidát do AS PřF UP a AS UP

Kdo jsem a co dělám
Jsem profesor na Katedře optiky, učím termodynamiku, statistickou fyziku, 
kmity  a  vlny.  Výzkum dělám v  oblasti  kvantové  informatiky,  kvantové 
optiky  a  atomové  fyziky.  Poslední  dobou  mne  zajímá,  jak  zpracovávat 
informaci,  kterou  nesou  atomy  a  fotony  a  jak  se  při  těchto  procesech 
uplatňují termodynamické zákony. Velmi mne baví zapojovat do výzkumu 
šikovné studenty - podílím se mj. na celostátní organizaci Turnaje mladých fyziků.

Co jsem dělal před tím?
Jsem Olomoučák od narození, vystudoval jsem tu a prožil většinu života. Jako vystudovaný 
učitel matematiky a fyziky jsem začal na základní škole, po vojně (na níž jsem v roce 1990 mj. 
odzbrojoval  Lidové  milice)  jsem nastoupil  jako  asistent  a  doktorand  na  PřF.  Po  skončení 
doktorátu jsem strávil sedm let jako postdok v Německu (Jena, Erlangen), Izraeli (Weizmannův 
institut) a USA (Texas A&M University) - což byly neocenitelné zkušenosti, které každému 
doporučuji. Od svého návratu na PřF jsem působil v různých funkcích, naposled po dvě období 
jako proděkan pro výzkum. 

... a další funkce 
Fakultní a univerzitní senát mne delegovaly do Rady vysokých škol (RVŠ), kde je možné se 
zapojit do utváření vysokoškolského a výzkumného prostředí na celostátní úrovni. Díky návrhu 
RVŠ jsem pak rok a půl působil ve vládní Radě pro výzkum, vývoj a inovace (RVVI), dosud 
jsem  v  Komisi  pro  hodnocení  výsledků  při  RVVI.  Jako  zástupce  UP v  RVŠ  jsem  mohl 
několikrát zasáhnout do tvorby či novelizace zákonů (příklad: to, že lze z financí na specifický 
vysokoškolský  výzkum  podporovat  nejenom  doktorandy,  ale  i  magisterské  studenty,  je 
výsledkem připomínky UP podané prostřednictvím RVŠ).  Ve stávajícím funkčním období mne 
Rada VŠ zvolila svým místopředsedou.

Proč kandiduji do AS
• Akademickou samosprávu považuji  za  hodnotu,  které  si  vážím.  Je  dobré  pamatovat 

na to, že o ni můžeme přijít, zvlášť pokud se k ní budeme stavět vlažně nebo dopustíme 
její zneužití. 

• Pro  zdravý život  univerzity  považuji  za  dobré  občasné  prostřídání  v  exekutivních  a 
kontrolních funkcích.

• Když se mi něco nelíbí, raději se snažím dávat konstruktivní návrhy. Třebaže není žádná 
záruka úspěchu, funguje to líp než bouchání sklenicí o stůl.  V RVŠ jsem poznal, že je 
třeba  zhruba  stokrát  vystřelit  aby  se  povedlo  pět  zásahů  -  ale  i  ty  pak  za  to  stojí.  
Zkušenosti z RVŠ chci využít zvláště při hájení fakultních zájmů ve „velkém“ senátu. 

• Vždy  usiluji  o  maximální  transparentnost.  Někdy  to  trvá,  ale  vyplatí  se  to:  teprve 
po ročním  úsilí  se  mi  podařilo  dosáhnout  toho,  že  RVVI  zveřejňuje  své  zápisy  a 
podkladové materiály. Maximální transparentnost chci i v rámci PřF a UP.

Chcete-li vědět víc, napište mi: tomas.opatrny@upol.cz



Yážení a milí kolegové,
v p ípadě získéni Vaši d věry p i volbě do AS P F budu usilovat o marimální

transparentnost, jednoduchost a spravedlivost p i správě fakultních záležitostí. Podle mého
názoru by maximální část rozpočtu fakulty měla smě ovat ke kated tm a centr m. Měla by
b;it posílena profesionalita zaměstnancri děkanátu a odbourány neefektivní mechanismy ve
fungování fakulty. Fakulta by měla postupně dosáhnout rovnovážného stavu, ve kterém budou
v symbi ze koexistovat jak katedry a obory s p evládajícím zatně ením na v;ffiu student ,
tak i vědecky orientovaná centra.

Se srdečnym pozdravem

V Olomouci, 26. 3. 2014 n\,.
' \)*x-,tn a,:

Společná ruuorjffr .;-'rt'l a FzIJAV ČR



Juraj Ševčík, 
 

kandidát do AS PřF UP 
2014-2017 

 

• Hrát podle pravidel 
 

• Klidná síla 
 

• Normální je nelhat 
 

• Vždy blízko k lidem 
 

• Nemyslet jen na sebe 

PřF 06 →14 → držet směr! 

S laskavým svolením Vladimíra Renčína 


